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Dagsorden og referat Dato:  

D. 1. marts 2022 

Tid:  

Kl. 18.00-20.30  

Kl.18.00-18.30 fællesspisning 

med personalet i Skoletorvet 

 

Sted:  

C115 

Emne: Skolebestyrelsesmøde 

 
 

I = Information 
D = Drøftelse,  

B = Beslutning,  
H= Høring 

T = Tilsyn 

Mødedeltagere:   

 
Forældrerepræsentanter 

Agnete Nørskov Nielsen, Maibritt Sand Nielsen, Martin Helt 
Brunsgaard, Camilla Bjørn Jensen, Stine Møller Jacobsen, Ani Mai 

Andersen og Dorte Johannsen  
 

Elevrådsrepræsentanter: 
Victor Trane 9.z og Esben Thaysen Nissen7.c 

 
Personalerepræsentanter 

Lone B. Larsen og Lotte Simonsen  

 
Ledelsesrepræsentanter 

Karina Lange (Udskolingsleder) og Vibeke Domar (skoleleder). Sven 
Wamser (Mellemtrinsleder) deltager under punkt 3.  

Sven Wamser (afdelingsleder mellemtrin) 
Referent: Karina Lange 

Ordstyrer: Martin Helt Brunsgaard 
Afbud:  

Formål med mødet:   

Behandling af sager af relevans for 
skolebestyrelsen og skolebestyrelsens arbejde. 

Forberede: 

Læs dagsorden og bilag.  
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Anvendelse af mødets resultat:   

 

Medbring:  

Dagsorden og bilag. 

 

 Tidsplan Emne Formål med punktet 
(Hvad vil vi udrette?) 

Beslutning  
(Referat – hvem gør hvad?) 

1. 

18:30-18:40 
Referat fra d. 

18/1-22 
(B) 

Skolebestyrelsen skal: 

Godkende referat. 

Referatet er godkendt.  

Forretningsordenen sættes på til næste møde og 

der følges op på referatet på hjemmesiden.  

2. 18:40-18:50 Elevrådet 

(I) 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om arbejdet og 

punkter fra møderne i 
Elevrådet.  

 Elevrådet 4.-9. årgang har haft mødtes i dag, 

for at koordinere trivselsdagen d. 4/3-22.  

 Der er Fælles elevrådsmøde d. 14/3 og 

elevrådsmøde for 7.-9. årgang d. 16/3-22.  

 Viktor, Esben og Karina Lange har aftalt en 

dagsorden. Claus Møller Knudsen inviteres med 

til elevrådsmødet ift. temperaturen i 

bygningerne.  

 Skolen ville gerne lave en officiel indvielse af 

legetårn, men grundet fravær har den endnu 

ikke fundet sted. Det vil være fint, hvis 

Elevrådet er involveret her og at der bliver en 

mediedækning.  

3. 18:50-19:05 Sammenlægning 
af 6. årgang 

(I) 

Skolebestyrelsen skal: 
Informeres omkring 

processen for 

Sven gennemgår processen for information til 

forældre og elever, deling af elever og arbejdet 

med at ryste sammen. Klasserne på årgangen har 

allerede nu aktiviteter på tværs af årgangen.  
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sammenlægning af 

kommende 7. årgang.  
 

Beslutning: 

Der er aftalt en kommunikationsplan for 

processen.   

4. 19.05-19:15 
 

 

UPV 8. og 9. 
årgang 

(T) 

Skolebestyrelsen skal: 
Føre tilsyn med UPV og 1. 

standspunktskarakter.  

 For 8. årgang er der lavet handleplan for alle 

elever, som ikke er vurderet parat, hvor af 15 

elever har fået tilbud – og takke ja – til 

Turbolæringsforløb. Resten er der lavet 

individuelle aftaler for. I Åbenrå Kommune 

ligger Kongehøjskolen procentvis lavest ud ad 

10 overbygningsskoler, hvilket er godt.  

 På 9. årgang har alle ikke parate elever fået 

tilbudt samarbejde med UU-vejlederen og 

størstedelen takker ja. Årgangens UPV lavet i 

december 2020 til december 2021 er antallet 

af ikke-uddannelsesparate elever faldet med 

4,5%. Der er tilkommet 12 nye elever på 

årgangen i det år.  

 I Åbenrå Kommune ligger Kongehøjskolen 

procentvis lige under midten ud af 10 

overbygningsskoler (28,79%).  

 Der er enkelte elever på 8. og 9. årgang, som 

der er indgået særlige aftaler med, for at 

hjælpe eleven i sit skoleforløb, som ligger inde 

for mulighederne i Folkeskoleloven.  Det 

drejer sig om reduktion af fag, prøver og 

aftale om praktikforløb.  



Skolebestyrelsen  
 

 4 

 Standpunktskarakter for 8.-9. årgang kan 

svinge meget fra år til år. Skolen har sin 

opmærksomhed på udslagene og særligt på 

de fag, som indgår i Aabenraa Kommunes 

strategiske mål.  

 Det ses en tilstrømning af elever til 

udskolingsafdelingen, hvor elever opleves at 

komme i god trivsel efter kort tid i afdelingen. 

Nye forældre fortæller blandt andet, at 

grunden til deres tilvalg af Kongehøjskolen 

bunder i den gode fortælling og god trivsel og 

faglighed.   

 

Beslutning: 

Skolebestyrelsen har ført tilsyn. 

5. 19.15-19:25 
 

 
 

Skolebestyrelse
ns årsberetning 

(D, B) 

Skolebestyrelsen skal: 
Drøfte form og komme med 

input til årsberetningen.  

Drøftelse af formen for at komme ud blandt 

forældrene med årsberetningen, og hvordan den 

vil tilgå flest mulige forældre. Der gives input til 

årsberetningen.  

 

Beslutning:  

Bestyrelsen beslutter at der laves en kort video, 

hvor Martin Helt Brunsgaard kommer med 

årsberetningen. Denne lægges ud på Aula og 

Facebook.  
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6. 19.25-19.45 Budget  

(I, B) 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om den samlede 
baggrund for budgettet og 

endelig godkende budgettet 
på baggrund i de justeringer, 

der er fortaget siden sidst. 
 

 

Bilag: 
5.0 Fordeling af Kongehøj 

budget 22 
5.1 Baggrund for budget 

2022 

Budgettet er justeret ift. de tilbagemeldinger, der 

er kommet siden punktet var på dagsordenen ved 

sidste bestyrelsesmøde. For kommende 0. årgang 

er antallet af indskrevne elever dags dato 60, - 

der mangles fortsat svar fra nogle distriktselever, 

- hvilket svarer til 3 klasser. Da der kun er 5 

elever, som pt. har givet tilsagn om at de tager på 

efterskole til næste skoleår, vil vi fortsætte med 

de 3 nuværende 8. klasser i 9. klasse. Der er ved 

de sidste to visiteringer ikke kommet nye elever 

til Centeret. Der spørges til om Universitetsskoler 

er udgiftsneutral, hvilket det er; Pengene 

refunderes fra AP Møller fonden og Aabenraa 

Kommune. Vibeke Domar Fischer er i gang med at 

søge fonde og puljer forskellige steder. D. 15/3-

22 er budgettet, efter det er godkendt af 

Skolebestyrelsen, på dagsordenen til MED-

udvalgsmøde. 

 

Beslutning:  

Skolebestyrelsen godkender budgettet.  

7. 19.45-19:55 Fælles 
dialogforum for 

folkeskolerne 
(B) 

Skolebestyrelsen skal: 

Besluttet hvilken forældre- 

og medarbejder 

repræsentant der deltager i 

fælles dialogforum torsdag 

den 24. marts 2022, kl. 

Beslutning: 

Lotte Simonsen deltager som 

medarbejderrepræsentant og Martin Helt 

Brunsgaard, som bestyrelsesrepræsentant.  
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19.00 i Byrådssalen, 

Skelbækvej.  

8.  19.55-20.10 Skolebestyrelses

valg 
(D, B) 

Skolebestyrelsen skal: 

Godkende procesplan for 
Skolebestyrelsesvalget. 

Afklaring ift. hvem der 
modtager genvalg.  

 
Følgende er på valg: 

Agnete 

Ani Maj 

Maibritt 
Martin 

 Gennemgang af valgprocessen som følger 

kommunens plan. Denne fremsendes til 

bestyrelsen. 

 Martin Helt Brunsgaard, Ani Mai Andersen og 

Agnethe Nørskov Nielsen modtager genvalg. 

 Valgvideoen fra sidste skolebestyrelsesvalg 

lægger på Aula.  

 Drøftelse af hvordan valgdeltagelsen kan øges. 

En mulighed er at invitere til et foredrag først 

og med valgmøde bagefter. Det kan være at vi 

inviterer på aftensmad og pasning eller 

underholdning af børnene, mens der er 

valgmøde. At skolebestyrelsesmedlemmerne 

prikker til nogen, som de tænker kunne være 

gode kandidater. Andre konkrete forslag 

sendes til Vibeke Domar Fischer og/eller Martin 

Helt Brunsgaard.  

9. 20.10-20.25 Skolens hverdag  

(I) 
a) Ledelsesstruktur  

b) Valghold 9. årgang 

 

a) Sascha Fuchs er stoppet som leder af Centeret 

med udgangen af februar. Ledelsen har 

arbejdet med forskellige konstellationer af 

ledelsesstrukturen fremadrettet, hvilket også 

er drøftet med de tillidsvalgte. Ledelsen er i 

proces og ind til strukturen er faldt på plads, 
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vil opgaverne i Centeret tilfalde andre ledere 

og personaler.  

b) Det er med stor glæde, at Karina Lange kan 

fortælle, at der bliver oprettet et Drama/musik 

valghold på kommende 9. årgang. Planen er 

at holdet, som er halvårligt, har en forestilling 

til december 2022. Det har vist sig, at 

Udskolingsafdelingens indsats at indføre en 

fast uge med drama/musik på 7. årgang, har 

givet det udslag, som var håbet.  

10. 20.25-20.30  Evt.   Der har været en forældrehenvendelse ift. 

trivsel på en årgang, som er blevet adresseret 

og behandlet.  

 Der spørges til rammen for at lave 

underretninger. Skolen laver underretning, 

hvor skolen har 1. håndsviden og opfordre til, 

at den person, som har viden fra eller om 

eleven laver en underretning.  

 


